المذكرة الذهبية

# 2<sup>nd</sup> Prep

**First Term** 





أهم برجرافات الصف الثاني الإعدادي

د/ محمد شوقي النجار

دكتوراه في المناهج وطرق تدريس اللغة الإنجليزية ومعلم أول لغة إنجليزية

0 10 10 94 12 84

# قال رسول الله صلى الله عليه وسلم " إن الله يحب إذا عمل أحدكم عملاً أن يتقنه" صدق رسول الله صلى الله عليه وسلم

- ريح دماغك بالنسبة لسؤال البرجراف.
- أفضل مذكرة تعرض برجرافات الصف الثاني الإعدادي، الترم الأول، طبقاً لآخر مواصفات الورقة الإمتحانية وتعديلات وزارة التربية والتعليم لعام ٢٠٢٤ (بدون اسم أو علامة مائية).
  - تسهيلإ علي الطلبة والمعلمين وأولياء الأمور فقد تم ترجمة كل برجرافات الصف الثاني الإعدادي.
    - احتفظ بهذا الملف القيم فسوف يحتاجه كل الطلبة.
  - هذا العمل مأخوذ من المذكرة الذهبية للصف الثاني الإعدادي (شرح وتدريبات)، ترم أول
     ٢٠٢٤.
  - قام بتصميم هذا العمل/ د محمد شوقي النجار، دكتوراة في المناهج وطرق تدريس اللغة الإنجليزية، معلم أول لغة إنجليزية.
    - اطلب المذكرة PDF باسمك و رقم تليفونك من خلال التواصل واتس علي رقم/ ١١٢٨٤ ، ١٠١٠٩٤١٢٨٤







# أهم برجرافات الصف الثانى الإعدادي

قال رسول الله صلى الله عليه وسلم "إن الله يحب إذا عمل أحدكم عملاً أن يتقنه" صدق رسول الله صلى الله عليه وسلم

البراجراف هو السؤال الذي يعبر عن مستواك في اللغة الإنجليزية، ويعبر عن شخصيتك. فهو تطبيق عملي للمفردات التي حفظتها، والقواعد التي درستها، وعلامات الترقيم التي استخدمتها، والموضوعات التي تناقشت فيها، فهو شامل يعبر عن مستواك في اللغة.

# 🛈 القواعد العامة لكتابة فقرة إنشائية:

- الدرجة المخصصة لهذا السؤال هي ٦ درجات.
- مطلوب منك أن تكتب فقرة إنشائية مكونة من حوالي ٩٠ كلمة عن أحد موضوعات المنهج التي درستها.
- لكى تحصل عل الدرجة النهائية في موضوع التعبير، هناك العديد من القواعد العامة التي يجب مراعاتها عند الكتابة ومن اهم هذه القواعد ما يلي:
  - ١. كتابة عنوان الموضوع في منتصف السطر.
  - ٢. أترك مسافة قدرها (١,٢٧ سم) في السطر الأول من الفقرة أي ما يعادل خمسة حروف.
- ٣. تقسيم البرجراف إلى ثلاثة أجزاء رئيسية: الفكرة الرئيسة، الوسط (الذي يشرح الفكرة الرئيسية)، أخيرًا الخاتمة (التي تقدم نصيحة معينة أو توصية بفعل شئ ما).
  - ٤. لابد من مراعاة علامات الترقيم كما يلي:
  - ابدأكل جملة بحرف كبير (Capital letter) واضح.
  - وضع نقطة (full stop) واضحة في نهاية كل جملة.
  - استخدام الفاصلة السفلية لفَصْل العناصر الموجودة في قائمة ما عن بعضها البعض.
- **Ex:** I need apples, bananas, carrots and potatoes.
  - استخدم الحروف الكبيرة (Capital letters) مع:

Ali, Ahmed	C	أسماء الأشخاص:
Cairo, Giza	C	أسماء المدن:
Egypt, France	C	أسماء الدول:
Saturday, Sunday	C	أيام الأسبوع:
Dr Ali/ Mr Ahmed/ Mrs Mona	C	الألقاب:
January/ February	C	الشهور:
Egyptian/ Chinese	C	الجنسيات:
Arabic/ English/ French	C	اللغات:
I	C	الضمير:

ملاحظات مهمة

- ↔ فصول السنة دائماً تبدأ بحرفِ صغير ولكن إذا جاءت في أول الجملة فإنها تبدأ بحرفِ كبير.
- **Ex:** It's hot in summer.
- **Ex: Summer is hot.**

⊕ كلمة Mum و Dad تبدأ دائماً بحرفٍ كبيرٍ ولكن إذا سبقها أي صفة من صفات الملكية /my/ your/ his/ her)
 ⊕ كلمة our/ their)

Ex: Thank you, Dad. Ex: My dad is happy.

 يجب عليك أن تراعي القواعد النحوية في تركيب الجمل (ابدأ كل جملة بالفاعل ثم الفعل)، وأن تكون الجمل خالية من الأخطاء اللغوية والنحوية والإملائية.

تكملة الجملة + فعل + فاعل



- آ. اكتب بخط واضح مع مراعاة قواعد التنسيق (الجملة بجوار الجملة، أترك مسافة معقولة بين الكلمة والأخرى وراعى ان تكتب على سطر وتترك سطر).
- راعي أن تكون الأفكار مرتبطة بالموضوع ومتسلسلة تسلسلاً منطقيا، وعليك باستخدام هذه العبارات لكي تربط أجزاء الفقرة ببعضها البعض:

# عبارات الإضافة

Furthermore,
Moreover,
Besides,

علاوة علي ذلك،
علاوة علي ذلك،
بالإضافة إلي
ذلك،

## عبارات التناقض

Although
However,
On the other
hand,
,

علي الرغم من
ومع ذلك،
من ناحية أخري،

# عبارات التوضيح

For example,	
like,	
such as,	Г

علي سبيل المثال
مثل،
مثل،

# عبارات الختام

To summarize,
Finally,
In conclusion,

خلاصة القول،
في النهاية،
في الختام،

- ٨. استخدم الجمل البسيطة وعليك باستخدام الزمن الصحيح المناسب للموضوع الذي تكتبه:
- استخدم زمن المضارع البسيط (v + s/ es/ ies) عند الحديث عن العادات والحقائق.
- استخدم زمن الماضي البسيط (v + d/ ed/ ied) عند الحديث عن موضوع في الماضي (زيارة أو قصة مثلاً).
  - استخدم زمن المستقبل البسيط (will + inf.) عند الحديث عن موضوع في المستقبل.
    - ٩. خصص صفحة كاملة للموضوع في ورقة الامتحان.
- ١٠. اجتهد في تحسين خطك واياك أن تشطب على أي كلمة خطأ ولكن ضع على الكلمة الخطأ خط مائل.
- ١١. بعد الانتهاء من موضوع التعبير، قم بقراءة الموضوع مرة أخرى بصورة سريعة حتى تطمئن أن موضوعك خالي من الأخطاء وحتى تتأكد من عدم تكرار الجمل الإنشائية. وقم أيضا بعد كلمات الموضوع لكي تتأكد من أن عدد الكلمات مناسب للعدد المطلوب.

# كيفية كتابة رسالة بريد إلكتروني:

 $oldsymbol{arphi}$  لكتابة رسالة بريد إلكتروني ( $oldsymbol{\mathsf{email}}$ ) لشخص ما نتبع الخطوات الآتية:  $oldsymbol{arphi}$ 

عنوان البريد الإلكتروني للمرسل إليه:

عنوان البريد الإلكتروني للراسل: Subject : موضوع رسالة البريد الإلكتروني:

إسم المرسل إليه Dear

I'm very happy to write you this email. How are you? I hope you are in good health.

موضوع رسالة البريد الإلكتروني

With my best wishes. Yours, إسم الراسل







#### Unit 1 Coming home

#### روتینك الیومی Your daily routine





I'm Mariam. I'm 14 years old. I'm from Cairo. I'm in prep 2. I live in a village with my parents, my brother and my sister. My daily routine is the same every school day! I always get up at 6.30 in the morning. My mum always makes my breakfast. I go to school by bus with my friend, Dina. Sometimes we listen to music. My parents work at the hospital. They get home late, so I often help to make dinner. In the evening, I do my homework, read on the sofa, watch TV and text my friends. Then I go to bed.

أنا مريم. عمري ١٤ سنة. أنا من القاهرة. أنا في الصف الثاني الإعدادي. أعيش في قرية صغيرة مع والديا وأخي وأختي. روتيني اليومي هو نفسه كل يوم دراسي! أستيقظ دائما في الساعة المدرسة بالحافلة مع صديقتي دينا. في بعض الأحيان نستمع إلى الموسيقى. يعمل والداي في المستشفى. يصلون إلى المنزل في وقت متأخر، لذلك غالبا ما أساعد في إعداد العشاء. في المساء، أقوم بواجبي المنزلي، وأقرأ على الأريكة، وأشاهد التلفزيون وأرسلرسائل نصية إلى أصدقائي. ثم أذهب إلى الفراش.

#### غرفة نومك Your bedroom





My bedroom is small, but it is really attractive. I like it very much. I have a lamp next to my bed so I can read at night. I have a wardrobe with a mirror on the front. My bed is under the window. The colour of the curtains matches the carpets. When I open the curtains, there is always lots of sunlight in the room. The best thing about my bedroom is the sofa. I can sit there and watch videos on my computer. There is an armchair next to the window. I put my clothes in a big chest of drawers. This is next to the door. Finally, I love my bedroom as it is so comfortable.

غرفة نومي صغيرة، لكنها جذابة حقا. أنا أحبها كثيرا. لدي أباجورة بجوار سربري حتى أتمكن من القراءة في الليل. لدي دولاب ملابس مع مرآة في المقدمة. سربري تحت النافذة. يتناسب لون الستائر مع السجاد. عندما أفتح الستائر، هناك دائما الكثير من ضوء الشمس في المخرفة. أفضل شيء في غرفة نومي هو الأريكة. يمكنني الجلوس هناك ومشاهدة مقاطع يمكنني الجلوس هناك ومشاهدة مقاطع الفيديو على جهاز الكمبيوتر الخاص بي. يوجد كرسي بنراعين بجوار النافذة. أضع ملابسي في خزانة ذات أدراج كبيرة. إنها بجوار الباب. أخيرا، أحبرا، أحبرا،



# What your family and you usually do in the holidays ما تفعله عائلتك و أنت عادة في العطلات





My name is Ali. I'm from Giza. It's a large city. I live in a flat. There are five people in my family: me, mum, dad and my two brothers. We don't usually have a routine in the holidays. I get up at 11. My mum is a housewife. I always help her make breakfast. My brothers help, too. My dad is a dentist. He usually takes us to a nearby park. We always play and have fun when we go there. We have lunch and take a lot of selfies there. We go home at about four o'clock. In the evening, I often listen to music.

اسمي علي. أنا من الجيزة. إنها مدينة كبيرة. أنا أعيش في شقة. هناك خمسة أشخاص في عائلتي: أنا وأمي وأبي وشقيقي. ليس لدينا عادة روتين في العطلات. أستيقظ في الساعة ١١. أمي ربة منزل. أنا دائما أساعدها في إعداد وجبة الإفطار. إخوتي يساعدون أيضا. والدي طبيب أسنان. عادة ما يأخذنا إلى حديقة قريبة. نحن دائما نلعب ونستمتع عندما نذهب إلى هناك. نتاول الغداء ونلتقط الكثير من صور السيلفي هناك. هناك. نعود إلى المنزل حوالي الساعة الرابعة. في المساء، غالبا ما أستمع إلى الموسيقي.

#### عن نفسك About yourself





To : Ali55@gmail.com From : Omar22@yahoo.com

Subject: Myself

Dear Ali,

I am happy to write you this email. How are you? I hope you are in good health. My name is Omar. I'm 14 years old. I'm in prep 2. I live in Cairo. It's a nice city. There are five people in my family: me, Mum, Dad and my two brothers. I usually get up at 6:30. My father is a doctor. My mother is a teacher. My favourite subject is English. My favourite sport is football. I like it very much. I play it with my friends. I listen to music every day. My dad and I sometimes play chess. Thank you for being my best friend. I'm looking forward to seeing you soon. With my best wishes.

Yours,

Omar

## عزیزی علی،

يسعدني أن أكتب لك هذا البريد الإلكتروني. كيف حالك؟ أتمنى أن تكون بصحة جيدة. اسمي عمر، عمري ١٤ سنة. أنا في الصف الثاني الاعدادي. أعيش في القاهرة. إنها مدينة جميلة. هناك خمسة أشخاص في عائلتي: أنا وأبي وشقيقي. عادة ما أستيقظ في الساعة ١٣٠٦. والدي طبيب. أمي معلمة. مادتي المفضلة هي اللغة الإنجليزية. رياضتي المفضلة هي كرة القدم. أنا أحبها كثيرا. ألعبها مع أصدقائي. أستمع إلى الموسيقى كل يوم. أنا وأبي نلعب الشطرنج أحيانا. شكرا لكونك أعز أصدقائي. إنني أتطلع إلى رؤيتك قريبا. مع أطيب تمنياتي.

صديقك المخلص،

عمر





Unit 2

How are you feeling?

#### العمال الليليون Night workers



We all should respect night workers. There are many hard jobs such as nurses, call-centre workers and policemen. Nurses have to stay late at night in hospitals. They should look after patients all night. They behave kindly to patients and help them to recover. Call-centre workers also answer phone calls of people. They help them to solve their problems. They should be also kind to people. Finally, policemen are very important for our life. They drive around the city and make sure that people are safe in the streets. Night workers are very useful for the community.

يجب علينا جميعا احترام العمال الليليين. هناك العديد من الوظائف الصعبة مثل الممرضات والعاملين في وكز الاتصال ورجال الشرطة. يجب على الممرضات البقاء في وقت متأخر من الليل في المستشفيات. يجب أن مع المرضى ويساعدونهم على الشفاء. كما يقوم مع المرضى ويساعدونهم على الشفاء. كما يقوم العاملون في وكز الاتصال بالرد على المكالمات العاملون في وكز الاتصال بالرد على المكالمات مشاكلهم. يجب أن يكونوا أيضا لطفاء مع الناس. أخيرا، رجال المثرطة مهمون جدا الحياتنا. يقودون سيراتهم في جميع أنحاء المدينة ويتأكدون من أن الناس آمنون في الشورع. العمال الليليون مفيدون جدا المجتمع.

#### وظائف مفيدة Useful jobs



There are many useful jobs in our community. People who do these jobs help us a lot. Here is a list of the most useful jobs in our community. A street-food seller prepares and sells food in the street. A police officer helps to keep people safe in the streets. A call-centre worker talks to people on the phone. He helps them to solve their problems. A shop worker sells things in a shop. A computer engineer mends computers. A nurse looks after patients in hospitals. To sum up, there are many important jobs in our community.



هناك العديد من الوظائف المفيدة في مجتمعنا. الأشخاص الذين يقومون بهذه الوظائف يساعدوننا كثيرا. فيما يلي قائمة بالوظائف الأكثر فائدة في مجتمعنا. بائع طعام في الشرع يعد ويبيع الطعام في الشرعة بساعد في الحفاظ على سلامة الناس في الشورع. يتحدث عامل وكز الاتصال إلى الناس عبر الهاتف. يساعدهم على حل الناس عبر الهاتف. يساعدهم على حل مماكلهم. العامل في محل يبيع أشياء في المحل. مهندس الكمبيوتر يُصَلح أجهزة الكمبيوتر. مهندس الكمبيوتر يُصَلح أجهزة الكمبيوتر. الممرضة تعتني بالمرضى في المستشفيات. باحتصار، هناك العديد من الوظائف المهمة في محتمونا



#### السعادة للمراهقين Happiness for teenagers





A teenager is someone who is between thirteen and nineteen years old. Teenagers should use their time in a good way. There are some tips that can help teenagers to feel happy and to achieve their goals. First, they should get lots of rest. Young people who sleep eight to ten hours a night are much happier. They shouldn't stay up late because this isn't useful for their health. Secondly, it's important for them to spend time with their families and make new friends because this makes them happy, but they should choose their friends carefully. After that, they should travel to open places. They should go to the desert, the river or the park. Nature makes them happier. Finally, it's important for them to remember the good things in their life and feel pleased about them.

المراهق هو شخص يتراوح عمره بين ثلاثة عشر وتسعة عشر عاما. يجب على المراهقين استخدام وقتهم بطريقة جيدة. هناك بعض النصائح التي يمكن أن تساعد المراهقين على الشعور بالسعادة وتحقيق أهدافهم. أولا، يجب أن يحصلوا على الكثير من الراحة. الشباب الذين ينامون من ثماني إلى عشر ساعات في الليلة هم أكثر سعادة. لا ينبغي أن يبقوا مستيقظين حتى وقت متأخر لأن هذا ليس مفيدا لصحتهم. ثانيا، من المهم بالنسبة لهم قضاء بعض الوقت مع عائلاتهم وتكوين صداقات جديدة لأن هذا يجعلهم سعداء، لكن يجب عليهم اختيار أصدقائهم بعناية. بعد ذلك، يجب عليهم السفر إلى الأماكن المفتوحة. يجب أن يذهبوا إلى الصحراء أو النهر أو الحديقة. الطبيعة تجعلهم أكثر سعادة. أخيرا، من المهم بالنسبة لهم أن يتذكر وا الأشياء الجيدة في حياتهم وأن يشعروا بالسعادة تجاهها.

## ماتفعله في عطلة نهاية الأسبوع What you do at the weekend





I'm Omar. I'm a prep-school student. I'm 14 years old. I live with my mum and dad in a small flat in Minya. At the weekend, I'm usually quite lazy. I usually get up late. I usually spend a nice time with my family. I usually have breakfast at 11 o'clock. I usually have lunch with my grandparents and I sometimes stay at their house. Their house is bigger than our flat. At night, I often watch TV. Then, I do my homework. I go to bed late at night.

أنا عمر. أنا طالب في المدرسة الإعدادية. عمري رئبعة عشر عاما. أعيش مع أمي وأبي في شقة صغيرة في المنيا. في عطلة نهاية الأسوع، عادة ما أكون كسولا جدا. عادة ما أستيقظ متأخرا. عادة ما أتناول الإفطار في الساعة ١١. عادة ما أقضي وقتا لطيفا مع عائلتي. عادة ما أتناول الغداء مع أجدادي وأحيانا أبقى في منزلهم. منزلهم أكبر من شقتنا. في الليل، غالبا ما أشاهد التلفزيون. ثم أقوم بواجبي. أذهب إلى الفراش في وقت متأخر من الليل.



## رحلة إلى حديقة الأزهر A trip to Al Azhar Park





To : Ali55@gmail.com
From : Omar22@yahoo.com
Subject : A trip to Al Azhar Park

Dear Ali,

I am happy to write you this email. How are you? I hope you are in good health. My name is Omar. I'm 14 years old. I'm in prep 2. I live in Cairo. It's a nice city. Yesterday, I went on a trip to Al Azhar Park. I went with my family. We went by car. We got up early. We arrived at Al Azhar Park at 10 am. It was a sunny day. My father and mother sat under a tree. We ate delicious food. We visited the Umm Sultan Shaban Mosque. It was really amazing. We took many photos there. We got home at 6 pm. It was a fantastic day. We were very happy. I hope to go there again. With my best wishes.

Yours, Omar

# عزيزي علي،

يسعدني أن أكتب لك هذا البريد الإلكتروني. كيف حالك؟ أتمنى أن تكون بصحة جيدة. اسمي عمر. عمري ١٤ سنة. أنا في الصف الثاني الاعدادي. أعيش في القاهرة. إنها مدينة جميلة. بالأمس، ذهبت في رحلة إلى حديقة الأرهر. ذهبت مع عائلتي. ذهبنا بالسيارة. استيقظنا مبكرا. وصلنا إلى حديقة الأرهر في الساعة ١٠ صباحا. كان يوما مشمسا. جلس أبي أم السلطان شعبان. كان مذهلا حقا. التقطنا أم السلطان شعبان. كان مذهلا حقا. التقطنا العديد من الصور هناك. وصلنا إلى المنزل في الساعة ٦ مساء. لقد كان يوما رائعا. كنا سعداء الساعة ٦ مساء. لقد كان يوما رائعا. كنا سعداء أطيب تمنياتي.

صديقك المخلص،

مر



Unit 3 Great jobs

My hero بطلي شخص تحترمه A person you respect





In the following lines, I will talk about my hero. I'm Ali. I'm 14 years old. I'm in prep 2. I live with my father, my mother and my sister. We are a happy family. My father is my hero. I love him very much. He is a doctor. He is 40 years old. He is clever and kind. He helps the sick and the poor. He gets up early. He works hard. He loves his job. Really, my father is a great person. I want to be a doctor, too. I want to help the sick and the poor.

في السطور التالية، سأتحدث عن بطلي. أنا علي. عمري ١٤ سنة. أنا في الصف الثاني الإعدادي. أعيش مع أبي وأمي وأختي. نحن عائلة سعيدة. والدي هو بطلي. أنا أحبه كثيرا. إنه طبيب. يبلغ من العمر ٤٠ عاما. إنه ذكي وعطوف. إنه يساعد المرضى والفقراء. يستيقظ مبكرا. إنه يعمل بجد. يحب عمله. حقا، والدي شخص عظيم. أريد أن أصبح طبيبا أيضا. أريد أن أساعد المرضى والفقراء.



# أو قد نتحدث عن شخصية رياضية مهمة لها تأثير كبير على المجتمع مثل محمد صلاح مثلاً.

# بطلي My hero شخص تحترمه A person you respect





Mohammed Salah is my hero. He is a sportsman and one of the most wonderful football players. He is short. He has got curly hair. He plays for Liverpool team. He plays for our national team, too. He has a big smile. He works hard. He scores a lot of goals. He won a lot of prizes. He is kind. He always donates money for poor people and helps build schools and hospitals. Salah is also friendly. He always talks to his fans. In my opinion, Mohammed Salah is a good person and a wonderful player.

محمد صلاح هو بطلي. إنه رياضي وواحد من أروع لاعبي كرة القدم. إنه قصير. لديه شعر مجعد. يلعب لفريق ليفربول. إنه يلعب لمنتخبنا الوطني أيضا. لديه ابتسامة كبيرة. إنه يعمل بجد. يسجل الكثير من الأهداف. فاز بالكثير من الجوائز. إنه عطوف. يقرع دائما بالمال للفقراء ويساعد في بناء المدلرس والمستشفيات. صلاح ودود أيضا. يتحدث دائما إلى معجبيه. في رأيي، محمد صلاح شخص جيد ولاعب رائع.

# ماهي الأشياء التي تجعل من الشخص بطل؟ ?What makes a hero





There are a lot of heroes around us. There are teachers, sports players, doctors, policemen and more. These people are heroes at their jobs. A hero is someone who is very brave. A hero is patient, kind, smart and lovely. He is able to help others in different ways. A person can become a hero by saving someone who is in danger. A hero is someone that puts people first. A hero thinks about other people before he thinks about himself. Firefighters are heroes. They think about saving people. Sometimes a hero can be a teacher. He/ She can teach you to read and write. That will make a difference to your life. We have a lot of heroes who we're proud of in Egypt.

هناك الكثير من الأبطال من حولنا. هناك معلمون ولاعبون رياضيون وأطباء ورجال شرطة وأكثر. هؤلاء الناس أبطال في وظائفهم. البطل هو شخص شجاع جدا. البطل صبور و عطوف وذكي وجميل. هو قادر على مساعدة الآخرين بطرق مختلفة. يمكن لأي شخص أن يصبح بطلا من خلال إنقاذ شخص في خطر. البطل هو الشخص الذي يضع الناس أولا. يفكر البطل في الآخرين قبل أن يفكر في نفسه. رجال الإطفاء أبطال. يفكرون في إنقاذ الناس. في بعض الأحيان يمكن أن يكون البطل معلما. يمكنه أن يعلمك القراءة والكتابة. هذا سيحدث فرقا في حياتك. لدينا الكثير من الأبطال الذين نفخر بهم في مصر.



#### عمال النظافة في الشوارع Street cleaners





There are some jobs we can't do without. Street cleaners, for example, are very important. The city would be terrible without them. They clean streets, parks and different places around us. We should respect them. We should teach our children to keep places clean. Street cleaners have to work in different places and different times. People should put their rubbish in bins to make their job easier. Street cleaners do a great job for us. They are really heroes in the community. I like them very much. I'm proud of them.

هناك بعض الوظائف التي لا يمكننا الاستغناء عنها. عمال النظافة في الشولع، على سبيل المثال، مهمون جدا. ستكون المدينة فظيعة بدونهم. إنهم ينظفون الشولع والحدائق وأماكن مختلفة من حولنا. ينبغي أن نحرمهم. يجب أن نعلم أطفالنا الحفاظ على نظافة الأماكن. يجب أن يعمل عمال النظافة في أماكن مختلفة وأوقات مختلفة. يجب على الناس وضع نفاياتهم في صناديق لجعل عملهم السهل. عمال النظافة في الشولع يقومون بعمل رائع بالنسبة لنا. إنهم حقا أبطال في المجتمع. أنا أحبهم كثيرا. أنا فخور بهم.



Unit 4 Into the past

# مكان تاريخي قمت بزيارته A historic place you visited





Last week, I visited one of the greatest historic places in Egypt. It is called Abu Simbel Temple. It's near Aswan. I went there on a school trip. It was my first time to visit Abu Simbel Temple. Abu Simbel Temple was built by the Egyptian King Ramses II. There are four statues in front of the temple. This place is awesome. We met a guide there. He gave us a lot of information about the temple. There were a lot of tourists from all over the world. I spoke with them in English. Abu Simbel Temple is one of the best places in Egypt. I spent a very beautiful day there. We knew a lot about the history of our country. I'm proud of my country, Egypt.

في الأسوع الماضي، زرت أحد أعظم الأماكن التريخية في مصر. يطلق عليه معبد أبو سمبل. إنه بالقرب من أسوان. ذهبت إلى هناك فيها معبد أبو سمبل. تم بناء معبد أبو سمبل من قبل الملك المصري رمسيس الثاني. هناك أربعة تماثيل أمام المعبد. هذا المكان رائع. التقينا بمرشد سياحي هناك. أعطانا الكثير من المعلومات حول المعبد. كان هناك الكثير من السياح من جميع أنحاء العالم. تحدثت إليهم باللغة الإنجليزية. معبد أبو سمبل هو واحد من أفضل الأماكن في مصر. قضيت يوما جميلا جدا هناك. نحن عرفنا الكثير عن تاريخ بلدنا. أنا فخور ببلدي، مصر.



## قطع أثرية من ماضي مصر Objects from the Egypt's past





Objects from the past can help us to understand what life was like many years ago. In Ancient Egypt, many people used mirrors to help them paint around their eyes. The paint helped them to protect their eyes from the sun. The mirrors were metal and had interesting designs. The Ancient Egyptians also used pots and bowls for making food such as bread. These objects were made of clay, which was taken from the River Nile. The Ancient Egyptians liked the game of senet. The senet game have 30 squares. It's about 3,500 years old.

يمكن أن تساعدنا الأشياء من الماضي على فهم كيف كانت الحياة منذ سنوات عديدة. في مصر القديمة، استخدم الكثير من الناس المرايا لمساعدتهم على الطلاء حول أعينهم. ساعدهم الطلاء على حماية أعينهم من أشعة الشمس. كانت المرايا معدنية ولها تصميمات مثيرة للاهتمام. استخدم المصريون القدماء أيضا الأواني والأوعية لصنع الطعام مثل الخبز. كانت هذه الأشياء مصنوعة من الطين، والتي أخذت من نهر النيل. أحب المصريون القدماء لعبة السنت على ٣٠ لعبة السنت على ٣٠ مربعا. يبلغ عمر لعبة السنت حوالي ٢٥٠٠



Unit 5 Helping you, helping me

## أعمال خيرية عشوائية Random acts of kindness





A random act of kindness is a kind thing that you do for someone, for no reason. Last week, our class decided to do one act of kindness every day for three days. First, on Monday, I bought my mother some flowers. After that, on Tuesday, I gave my seat to an old man on the bus. Finally, on Wednesday, I donated money and clothes to a charity which helps disabled people. In my opinion, doing random acts of kindness is fantastic! So, it is important to help people in the community.

العمل الخيري العشوائي هو شيء لطيف تفعله لشخص ما، دون سبب. في الأسوع الماضي، قرر فصلنا القيام بعمل واحد من الخير كل يوم لمدة ثلاثة أيام. أولا، يوم الاثنين، اشتريت بعض الزهور لوالدي. بعد ذلك، يوم الثلاثاء، أعطيت مقعدي لرجل عجوز في الحافلة. وأخيرا، تبرعت يوم الأربعاء بالمال والملابس لجمعية خيرية تساعد المعاقين. في والملابس بأعمال الخير العشوائية أمر رائع! لذلك، من المهم مساعدة الناس في المجتمع.



#### العمل التطوعي Voluntary work





Voluntary work is work you do for no money. I like voluntary work. It's a great job. My friends and I always do voluntary work. I work as a volunteer for a charity which helps to clean our local beach. On Friday, we go to the beach and pick up rubbish. On the other hand, my friend Ali, works for a charity which looks after old people. He looks after them and gives them food. Finally, my friend, Samir, works for a charity which looks after animals that are old or sick. He feeds the animals and looks after them. In the end, I think we all should do voluntary work and help other people.

العمل التطوعي هو العمل الذي تقوم به بدون مال. أحب العمل التطوعي. إنه عمل رائع. أنا وأصدقائي نقوم دائما بعمل تطوعي. أعمل كمتطوع في مؤسسة خيرية تساعد في تنظيف شاطئنا المحلي. يوم الجمعة، نذهب إلى الشاطئ ونلتقط القمامة. من ناحية أخرى، صديقي علي، يعمل في جمعية خيرية تعتني بكبار السن. يعتني بهم ويعطيهم الطعام. وأخيرا، يعمل صديقي سمير في جمعية خيرية ترعى الحيوانات المسنة أو المريضة. يطعم الحيوانات ويعتني بها. في النهاية، أعتقد أنه يجب علينا جميعا القيام بالعمل التطوعي ومساعدة الآخرين.

## قصة قرأتها A story you have read





Yesterday, I read a story. It is called "A little Princess". It's about a little girl called Sara who lived in India. Sara's father was rich. He sent her to a boarding school in England. When Sara's father died, she became poor. The headteacher started to be cruel to Sara because she had no money. She made her work as a servant. Sara had to work hard every day and didn't get much food. Sara decided to behave well like a real princess. She was always kind and polite to everyone. She helped beggars and gave them food.

بالأمس، قرأت قصة. يطلق عليه "الأميرة الصغيرة". إنها عن فتاة صغيرة تدعى سلرة عاشت في الهند. كان والد سلرة غنيا. أرسلها إلى مدرسة داخلية في إنجلترا. عندما توفي والد سلرة، أصبحت فقيرة. بدأت تكون مديرة المدرسة قاسية على سلرة لأنها لم يكن لديها المال. جعلتها تعمل كخادمة. كان على سلرة أن تعمل بجد كل يوم ولم تحصل على الكثير من الطعام. قررت سلرة أن تتصرف بشكل جيد مثل أميرة حقيقية. كانت دائما لطيفة ومهذبة للجميع. ساعدت المتسولين وأعطتهم الطعام.



#### قواعد المدرسة School rules





To : Adel55@gmail.com : Samy22@yahoo.com

Subject : School rules

Dear Adel,

I am happy to write you this email. How are you? I hope you are in good health. My name is Samy. I'm 14 years old. I'm in prep 2. I live in Cairo. It's a nice city. There are some school rules that we have to follow. We have to go to school on time. We mustn't be late for school. We mustn't forget our books. We have to wear our school uniform. We have to listen carefully to the teacher. We have to help each other. We mustn't talk during the lesson. We have to do our homework. We have to study hard. We mustn't say unkind things to other students. In the library, we have to keep quiet. We mustn't eat. In the end, following the school rules is important. With my best wishes.

Yours. Samy

# عزیزی عادل،

يسعدني أن أكتب لك هذا البريد الإلكتروني. كيف حالك؟ أتمنى أن تكون بصحة جيدة. اسمى سامى. عمري ١٤ سنة. أنا في الصف الثاني الاعدادي. أعيش في القاهرة. إنها مدينة جميلة. هناك بعض القواعد المدرسية التي يجب علينا اتباعها. علينا أن نذهب إلى المدرسة في الوقت المحدد. يجب ألا نتأخر عن المدرسة. يجب ألا ننسى كتبنا. علينا أن نرتدي زينا المدرسي. علينا أن نستمع بعناية إلى المعلم. علينا أن نساعد بعضنا البعض. يجب ألا نتحدث أثناء الدرس. علينا أن نقوم بواجباتنا المدرسية. علينا أن ندرس بجد. يجب ألا نقول أشياء غير لطيفة للطلاب الآخرين. في المكتبة، علينا أن نلتزم الصمت. يجب ألا نأكل. في النهاية، من المهم اتباع قواعد المدرسة. مع أطيب تمنياتي.

> صديقك المخلص، سامي







#### Unit 6 Different environments

#### تغير المناخ Climate change





Climate change is the most dangerous problem all over the world. It has bad effects on our planet. Climate change is the rise of the earth's temperature. Climate change can melt ice on tops of mountains. When ice melts, it causes floods. There are many reasons for climate change. Global warming, pollution and cutting down trees cause climate change. To reduce climate change, we should help the environment and stop this rise of temperature. We should keep our environment clean and safe. We shouldn't pollute the environment. We should plant more trees. We should use green energy such as solar energy, water energy and wind energy.

تغير المناخ هو أخطر مشكلة في جميع أنحاء العالم. له آثار سيئة على كوكبنا. تغير المناخ هو لرتفاع درجة حرلة الأرض. يمكن لتغير المناخ أن يذيب الجليد على قمم الجبال. عندما يذوب الجليد، فإنه يسبب الفيضانات. هناك العديد من الأسباب لتغير المناخ. الإحتباس الحرلي والتلوث وقطع الأشجار تسبب تغير المناخ. للحد من تغير المناخ، يجب أن نساعد البيئة ونوقف هذا الارتفاع في درجة الحرلة. يجب أن نحافظ على بيئتنا نظيفة وآمنة. يجب ألا نلوث البيئة. يجب أن نزرع المزيد من الأشجار. يجب أن نستخدم الطاقة المائية النظيفة مثل الطاقة الشمسية والطاقة المائية وطاقة الرياح.

تغير المناخ هو ارتفاع درجة حرارة كوكب الأرض. المسئول عن هذا الإرتفاع هو زيادة نسبة ثاني أكسيد الكربون في الجو. مما يؤدي إلى ذوبان الجليد في القارة القطبية الشمالية والجنوبية. هذا بدوره يؤدي إلى فيضانات وارتفاع مستوي سطح البحر.

#### كيفية الحفاظ على نظافة البيئة How to keep the environment clean





The environment is the place where we live. We should keep it clean. There are many ways to protect the environment. We shouldn't throw rubbish in the streets. We should recycle paper, plastic and glass. We should plant a lot of trees. We shouldn't pollute the air. We should use bikes or public transport instead of our cars. Cars cause a lot of air pollution. We should use less water when we wash or brush our teeth. In the end, we should do our best to protect the environment. Furthermore, parents should teach children how to keep the environment clean.

البيئة هي المكان الذي نعيش فيه. يجب أن نبقيها نظيفة. هناك العديد من الطرق لحماية البيئة. لا ينبغي لنا أن نلقي القمامة في الشولع. يجب علينا إعادة تدوير الورق والبلاستيك والزجاج. يجب أن نزرع الكثير من الأشجار. يجب ألا نلوث الهواء. يجب أن نستخدم اللراجات أو وسائل النقل العام بدلا من سيلراتنا. السيلرات تسبب الكثير من تلوث الهواء. يجب أن نستخدم كمية أقل من الماء عند الإغتسال أو تنظيف أسنانا بالفرشاة. في النهاية، يجب أن نبذل قصارى جهدنا لحماية البيئة. علاوة على ذلك، يجب على الآباء تعليم البيئة.



#### السياحة Tourism





Tourism is very important to Egypt. It brings a lot of money to our country. It increases our national income and helps young people to get jobs. The weather is very good all the year in Egypt. The Egyptian people are kind and friendly. Tourists can visit many historic places in Egypt. They can visit the Egyptian Museum, the Luxor Temple and the Pyramids. They can relax on the beaches of the Red Sea. They can go swimming. To conclude, we should encourage tourists to visit Egypt by building modern hotels, new restaurants and good roads. Also, we should deal with them in a nice way.

السياحة مهمة جدا لمصر. تجلب الكثير من المال لبلدنا. إنها تزيد من دخلنا القومي وتساعد الشباب في الحصول على وظائف. الطقس جيد جدا طوال العام في مصر. الشعب المصري طيب وودود. يمكن للسياح زيرة العديد من الأماكن التلايخية في مصر. يمكنهم زيرة المتحف المصري ومعبد الأقصر والأهرامات. يمكنهم الاسترخاء على شواطئ البحر الأحمر. يمكنهم الذهاب للسباحة. في البحر الأحمر. يمكنهم الذهاب للسباحة. في الختام، يجب أن نشجع السياح على زيرة مصر من خلال بناء فنادق حديثة ومطاعم جديدة وطرق جيدة. أيضا، يجب أن نتعامل معهم بطريقة لطيفة.

#### المكان الذي تعيش فيه The place where you live





To : Noha55@gmail.com
From : Salma@yahoo.com
Subject : The place where I live

Dear Noha,

I am happy to write you this email. How are you? I hope you are in good health. My name is Salma. I'm 14 years old. I'm in prep 2. I live in Aswan. It is located in the south of Egypt. Its weather is warm all year round. Aswan is known for its ancient monuments. Tourists come from all over the world to visit it. They visit Philea Temple and the Aswan Museum. Many crops are grown in Aswan like sugar cane, wheat and dates. In Aswan, you can eat many kinds of fish. People in Aswan are very friendly. You can go there from Cairo by train or by plane. When you go by train, you can see beautiful views. With my best wishes.

Yours,

Salma

# عزيزتي نھي،

يسعدني أن أكتب لك هذا البريد الإلكتروني. كيف حالك؟ أتمنى أن تكون بصحة جيدة. اسمي سلمي. عمري ١٤ سنة. أنا في الصف الثاني الاعدادي. أعيش في أسوان. تقع في جنوب مصر. طقسها دافئ على مدار السنة. أسوان معروفة بآثارها القديمة. يأتي السياح من جميع أنحاء العالم لزيارتها. يزورون معبد فيلة أسوان مثل قصب السكر والقمح والتمور. في أسوان مثل قصب السكر والقمح والتمور. في أسوان، يمكنك تناول أنواع كثيرة من الأسماك. الناس في أسوان ودودون للغاية. يمكنك الذهاب إلى هناك من القاهرة بالقطار أو بالطائرة. عندما تذهب بالقطار، يمكنك رؤية مناظر جميلة. مع أطيب تمنياتي.

صديقتك المخلصة،

سلمي

